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Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
W ostatnich dniach do mojego biura zg³osili siê przedstawiciele polskiego przemys³u hydrotechnicz-

nego, którzy zaniepokojeni s¹ sytuacj¹ zwi¹zan¹ ze zmian¹ podatku VAT od us³ug dotycz¹cych utrzy-
mania akwenów portowych i torów podejœciowych.

Do tej pory firmy realizuj¹ce na zlecenie Skarbu Pañstwa inwestycje dotycz¹ce utrzymania akwenów
portowych, w tym modernizacji, remontów i przebudowy falochronów oraz torów podejœciowych, w pro-
wadzonych postêpowaniach przetargowych ustala³y stawkê VAT w wysokoœci 0%. Niemniej w postêpo-
waniu przetargowym dotycz¹cym zadania „Modernizacja wejœcia do portu wewnêtrznego w Gdañsku.
Etap I – przebudowa falochronu wschodniego” w wyniku indywidualnej interpretacji przepisów prawa
podatkowego w zakresie mo¿liwoœci zastosowania stawki VAT 0% minister finansów nie podzieli³ stano-
wiska wnioskodawcy, uznaj¹c za w³aœciw¹ do zastosowania stawkê VAT w wysokoœci 22%.

Sytuacja ta sta³a siê precedensem coraz czêœciej wykorzystywanym przez organy podatkowe, które
po wykonaniu czynnoœci kontrolnych wydaj¹ decyzjê stwierdzaj¹c¹, ¿e dla robót prowadzonych na falo-
chronach i torach podejœciowych w³aœciw¹ jest stawka podatku VAT w wysokoœci 22%, a obecnie 23%,
wobec czego nale¿y uiœciæ zaleg³y podatek i odsetki karne.

W zwi¹zku z t¹ sytuacj¹ w œrodowisku wzmagaj¹ siê niepokoje spo³eczne, w³aœciciele obawiaj¹ siê
o przysz³oœæ swoich firm, a pracownicy o swoje miejsca pracy. Ponadto zwiêkszony VAT wp³ywa na zwiê-
kszenie kosztu inwestycji pañstwowych, czyli na bud¿et Ministerstwa Finansów.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pana Ministra z nastêpuj¹cymi pytaniami:
1. Jakie dzia³ania podjê³o Ministerstwo Finansów w celu rozwi¹zania powy¿szego problemu?
2. Czy podjête zosta³y prace nad wydaniem ogólnej interpretacji prawa w celu dopracowania tych

przepisów?

Z powa¿aniem
Kazimierz Kleina




